
OObbeeccnníí  oobbččaassnnííkk  čč..  55  
  vvyyddáávváá  oobbeecc  RRaattaajjee  

                    KKVVĚĚTTEENN  22001188  
  
  
  
  
  
 

OZNÁMENÍ O OBNOVĚ KATASTRÁLNÍHO OPERÁTU 
NOVÝM MAPOVÁNÍM 
Obec Rataje podle ustanovení § 38 odst. 1 zákona č. 256/2013 Sb. o katastru nemovitostí (katastrální zákon), 
vyhlašuje 
na základě oznámení Katastrálního úřadu pro Jihočeský kraj, Katastrálního pracoviště Tábor dále jen„katastrální úřad“ 
č.j. OO-3/2018-308, že na části katastrálního území Rataje u Bechyně, obce Rataje (část mimo komplexní 
pozemkovou úpravu) bude zahájena obnova katastrálního operátu novým mapováním (dále jen „obnova katastrálního 
operátu“). 
Zahájení obnovy katastrálního operátu se předpokládá přibližně v květnu 2018. Přesný termín bude oznámen nejméně 
30 dnů předem. 
Vlastníci nemovitostí budou ke zjišťování průběhu hranic pozemků a vnějšího obvodu budov písemně zváni 
nejméně týden předem, přitom jsou povinni označit trvalým způsobem a navlastní náklad nesporné hranice 
svých pozemků (§ 37 odst. 1 písm. b) katastrálního zákona). 
Způsob označení hranic pozemků musí být v souladu s ustanovením § 91 vyhlášky č. 357/2013 Sb., o katastru 
nemovitostí (katastrální vyhláška). Pokud vlastník hranice svých pozemků neoznačí, může katastrální úřad 
rozhodnout, že hranice označí na náklad vlastníka (§ 37 odst. 2 katastrálního zákona) a vlastníku uloží pokutu za 
porušení pořádku na úseku katastru. Neoznačují se hranice zemědělských a lesních pozemků, které jsou sloučeny do 
větších půdních celků (§ 62 odst. 1 katastrálního zákona). 
Vlastníci takových pozemků se vyzývají, aby v zájmu správného doplnění hranic do katastru nemovitostí předem 
vyhledali zachované úseky hranic pozemků, popř. zachované hraniční znaky, a při zjišťování průběhu hranic na ně 
upozornili komisi. 
Zaměstnanci katastrálního úřadu a jejich pomocní pracovníci (dále jen „oprávněné osoby“) jsou podle §7 odst. 1 
zákona č. 200/1994 sb., o zeměměřictví a o změně a doplnění některých zákonů souvisejících s jeho zavedením (dále 
jen „zákon o zeměměřictví“), ve znění pozdějších předpisů, oprávněni po oznámení vstupovat a vjíždět v nezbytném 
rozsahu na nemovitosti; do staveb mohou vstoupit se souhlasem jejího vlastníka nebo oprávněného uživatele. 
Oprávnění ke vstupu na nemovitost prokazují služebním průkazem. Vlastník nebo provozovatel zařízení, které může 
ohrozit život nebo zdraví, je povinen poučit oprávněné osoby před vstupem do tohoto zařízení o bezpečnosti a ochraně 
zdraví při práci. 
Podle § 8 odst. 4 zákona o zeměměřictví je vlastník nemovitosti nebo oprávněný uživatel povinen strpět umístění 
měřických značek na nemovitosti včetně využívání značek bodových polí a zdržet se všeho, co by tyto značky mohlo 
poškodit, učinit nepouživatelnými nebo zničit. Kdo poškodí, zničí nebo neoprávněně přemístí měřickou značku, 
dopustí se podle § 17a zeměměřického zákona porušení pořádku na úseku zeměměřictví a může být za to pokutován. 
Více informací je možné získat v kanceláři obecního úřadu. 



ŽIVOTOPIS LUBOMÍRA KRYSTLÍKA 
Před nedávnem nás navždy opustil dlouholetý spoluobčan pan Lubomír Krystlík. Protože prožil velmi bohatý život, 
který mnozí z nás neznali, požádali jsme jeho syna o zaslání životopisu. Obdrželi jsme životopis, který do roku 1970 
napsal o sobě sám pan Krystlík. Ten vám otiskujeme.   

Lubomír Krystlík nar. 22. 10. 1922 v Praze 

Narodil jsem se v Praze, jako syn rotmistra Čestmíra Krystlíka, nar.1897, který pracoval, jako kancelista u 
Automobilního praporu č.1 ve Vršovicích, 

Byl jsem vychován jako vlastenec a také jsem se tak celý život choval. 
V roce 1940 se otec zapojil do organizace Zpravodajské brigády,/MAREDA  WAHL,NECHANSKÝ/ prvního praporu  
TOLEDO velitel  .npr. Míla Káš, kam jsem se zapojil i já. Scházeli jsme se ve sklepě školy v Michli, vedle kostela sv, 

Václava pod hlavičkou CPO 
Úkoly, které jsem obdržel, převážně informačního charakteru, jsem plnil svědomitě. Podílel, jsem se též na uskladnění 

7 vojenských pušek a nábojů ve sklepě v Krokově ulici 7. Nusle Údolí. 
V roce 1942, jsem obdržel příkaz pro transport na nucené práce. Odejel jsem tedy do Berlína, odtud jsem pravidelně 

zasílal zprávy o zasažených objektech při náletech, 
Začátkem roku 1945, jsem se ve velmi zbědovaném tělesném stavu po zdařilém útěku vrátil. 

Jelikož jsem se nemohl vrátit domů, zdržoval jsem se na různých místech a plnil jsem úkoly  mi svěřené pro přípravu 
a zajištění  strategických bodů pro okamžité započetí odboje  na pokyn velitele npr. Míly Káše,Wahla.  Od 17. dubna 
1945, jsme již stanoviště ve škole v Michli neopouštěli. Otec byl jmenován velitelem detašovaného oddílu v Michli 

Pankráce, Reitknechtka Jezerka. Při započetí bojů v této ohrožené oblasti, jsem se aktivně se zbraní účastnil 
vyčišťovacích prací od němců . Dne 8. května 1945 jsme zajistily v budově Kuratoria na Riegrově  náměstí v Nuslích, 
spodní prostory, kde bylo zřízeno velitelství, které bylo přímo napojeno na npr. Míly Káše na Václavském náměstí 67. 
Jezdil jsem na přiděleném dopravním prostředku, do středu Prahy, Václavské náměstí, Mezibranská na vel. M. Káše, 

Masarykovo nádraží a Jezerky a Krče. 
Po skončených bojích, byl náš pluk 14.5. 1945,  převelen do Ústí nad Labem, Krásného Března, kam jsme odejeli 
pancéřovaným vlakem k zajišťení vlakových  souprav s nacistickým materiálem a krok za krokem, jsme prováděli 

vyčišťovací práce od zbytků německého vojska. 
Po skončení zajišťovacích prací, jsme byli převeleni a to na základě přímého dopisu min. Smrkovského do Broumova, 

kde bylo několik skupin Wehrwolfů. 
Začátkem září, jsem se s plukem vrátil do Prahy. Stal jsem se členem svazu nár. revoluce, ale v zápětí po r. 1948 jsem 
byl vyloučen. Totéž se opakovalo v roce 1968, byl jsem opět přijat do svazu protifašistických bojovníků,  aktivně jsem 

se podílel, na Ústředním orgánu této organizace při spolupráci se Steinerem Veselým na opětném budování této 
organizace.V roce 1970, opět vyloučen. 

Teprve v únoru 1946, se mi podařilo získat angagnement ve Velké opeře, později do Smetanového divadla a posléze 
do Národního divadla, kde jsem byl v roce 1953 propuštěn. 

Podařilo se mi obstarat angagnement v divadle na Kladně, kde jsem pracoval do roku 1965. 
Potom jsem pracoval spíše příležitostně. 

Po roce 1948, jsem měl samé těžkosti politického rázu. STB, v zaměstnání, což se projevilo i do mého společenského 
života jako umělce, 

Dne 6 listopadu 1969 v sobotu  v 9 hodin na Žofíně, mi byla propůjčena pamětní medaile k 20. výročí osvobození 
ČSSR, za zásluhy v boji proti fašismu č 87. Podepsáni Oldřich Vyhnálek předseda ONV a Jan Cílekved taj. OV KSČ  

Praha 1.  
Dále doplněno z rozhovoru v Táborských listech ze dne 17.5. 2014.  

Po letech u divadla jsem se začal poohlížet po další práci. Náhoda tomu dala, že jsem se setkal s akademickým 
architektem Vladimírem Stehlíkem. Já jsem ho poznal ve chvíli, kdy měl svou vizi. Říkal mi, že bychom mohli 
pracovat v Bavorsku. Stehlík se většinou zabýval úpravou interiérů, například vináren, restaurací a podobně. Jednou se 
takové úpravy dělaly v jídelně mnichovské nemocnice. Kvůli tomu koupil dvě truhlárny – v Rožmitále pod 
Třemšínem a v Roudnici nad Labem. Do nich zadával zakázky a hlídal si lidi, kteří pro něj pracovali. 
Je to ten stejný Vladimír Stehlík, který zprivatizoval společnost Poldi Kladno? 
Ano. On se vyučil truhlářem a slévačem a až potom vystudoval architekturu. Díky tomu pak mohl jako architekt 
pracovat nejen v Čechách, ale i v zahraničí. Když začal vydělávat, tak si kromě truhláren koupil i březnickou 
zbrojovku, dýhárnu, strojírny v Rožmitále a nakonec si koupil i známou Poldovku. Procestoval jsem s ním kus světa, 



například Kanadu nebo USA. Všude tam prodával ocel z továrny. Já jsem se pak stal jeho osobním poradcem. Kromě 
rétoriky jsem mu radil v estetice, etice i etiketě. 
O spolupráci pana Vladimíra Stehlíka s panem Lubomírem Krystlíkem byl natočen dokument, který nedávno 
odvysílala Česká televize. Film pod příznačným názvem Ocelové slzy aneb Cesta Vladimíra Stehlíka za Lubomírem 
Krystlíkem byl natáčen přímo v naší obci na dvoře mlýna. Film lze shlédnout na odkazu: 

http://www.ceskatelevize.cz/ivysilani/11003279840-ocelove-slzy-aneb-cesta-vladimira-stehlika-za-lubomirem-
krystlikem 

Divadelní role:  
• hrabě – v operetě Cornevillské zvonky 
• Jiří Březina – v operetě Chaloupky pod horami 
• adjunkt – v operetě Bejvávalo 
• Roubíček – v operetě Zelená se, zelená 
• guvernér – v operetě Král pytláků 
• šumař Novák – v operetě Hej, pane kapelníku 
• hospodský – v operetě Paní Marjánka matka pluku 
• Vašek, principál – v opeře Prodaná nevěsta 
• Richthofen – v operetě Žebravý student 
• Baron Arpád – v operetě Kde skřivánek zpívá 
• Mirski - v opeře Polská krev 
• soudce – Paličova dcera 
• Vejvara – Vdavky Nanynky Kulichovy 
• Jean – Pán a sluha 
• strážník – Hubička 
• Don Curzio – Figarova svatba   
Zdroj: https://taborsky.denik.cz/zpravy_region/s-ocelarskym-
magnatem-procestoval-svet.html 

RATAJSKÁ POUŤ 
Letošní pouť vychází v naší obci na víkend 2. - 3. června. Na sobotní odpoledne je připraven již 25. ročník hasičské 
soutěže O putovní pohár starosty obce. Sobotní večer nám zpříjemní milevská rocková kapela Fantom. Na neděli jsou 
připraveny tradiční pouťové atrakce a posezení s harmonikou před hostincem. 
 

POŽÁR V RATAJSKÉM LESE 
V sobotu 14. dubna jste mohli kolem 16. hodiny zaznamenat průjezd hasičských vozidel. Důvodem byl požár paseky 
o rozloze cca 750 m2 v lese směrem z Rataj na Zběšice. Při pálení klestu došlo k přeskočení plamene a rozšíření 
spáleniště. Díky včasnému zjištění a zákroku ratajských hasičů nedošlo k větším škodám na obecním majetku.   Na 
likvidaci se podílely jednotky hasičů z Bechyně a z Tábora. Požár byl zlikvidován kolem půl sedmé a spáleniště bylo 
do ranních hodin druhého dne ratajskou  jednotkou hlídáno. Během večera musela být některá znovu doutnající místa 
opět zkropená. Všem, kteří se jakkoli na zásahu podíleli, děkujeme. 

UKLIĎME ČESKO 
Již po čtvrté jsme se připojili k celorepublikové akci Ukliďme svět, Ukliďme Česko. Účastníci se rozdělili do čtyř 
skupin a uklidili okolí všech tří příjezdových cest do naší obce. Čtvrtá skupina sebrala odpad na černé skládce u cesty 
k lesu Remiz. Během úklidu byl sebrán odpad všeho druhu, například podél silnice směrem na Radětice bylo nalezeno 
i několik použitých injekčních stříkaček. Bohužel již týden po této akci byl na vyklizené černé skládce směrem 
k Remizu opět ohlášen odpad v podobě zavařených sklenic s kompoty. Dále jsme byli upozorněni na vyhozené větve 
za dubem na cestě k Srlínu. Přitom již několik let se právě větve vozí na ohniště na hřišti, kde jsou následně spáleny 
během pálení čarodějnic. Bohužel stále několik z nás raději zaneřádí okolí naší obce. Pro představu, konečná likvidace 
černé skládky k dubu, což představuje překátrování kontaminované zeminy, roztřídění a uložení odpadu na skládku, 
stálo obec 13 000,- bez DPH. To jsou peníze, které poté chybí v rozpočtu a musejí se někde nahradit. Například 
zdražením známek za popelnice.  



BECHYŇSKÉ SCHODY 
Klub Českých turistů odbor Bechyně, pořádá 
již 45 let sportovní akci v běhu dvojic
schodů s názvem Bechyňské schody.
Závodníci jsou rozděleni, dle věkových 
kategorii, přičemž ti nejmenší mají 
zkrácenou trať, při které musejí vyběhnout 
81 schodů. Na dospělé čeká celé stoupání od 
řeky až k bechyňskému klášteru, které čítá 
226 schodů. Již několik let se pravidelně této 
akce účastní i zástupci naší obce. V letošním 
roce se do souboje se schody přihlásilo pět 
ratajáků. V minulých letech se závodů 
pravidelně účastnila i Eliška Šťástková, ta 
letošní ročník, ale vynechala.Všem 
zúčastněným děkujeme za reprezentaci ob

 
VELIKONOČNÍ TURNAJ V
Velikonoční neděle opět patřila příznivcům mariáše. Letošního turnaje se zúčastnilo šestnáct vyznavačů této karetní 
hry. Nechyběli karbaníci ze Sudoměřic u Bechyně, z
z Deštné v Orlických horách Jiří Švejda.  
roku pohoršil z druhého na třetí místo. V

 
CYKLOVÝLET PŘES RATAJE
V minulém čísle jsme vás informovali o plánované akci objet na ko
přitom zdolat 660 km během šesti dnů se vydají čtyři cyklisté a jeden motorizovaný doprovod. Odjezd 
na čtvrtek 3. května v ranních hodinách a návrat v
vám budou poskytovány live informace o průběhu celé akce.
 

ZMĚNA SVOZU ODPADU
Firma Rumpold oznamuje, že od 30.4.  
V katastru naší obce bude prováděn svoz takto: 

 

Kontakty na zástupce obce:  

Starosta obce:               Roman Šafránek 
Místostarosta obce:  František Burian ml. 
Účetní:    Markéta Burianová 
OLH:    Ing. Jakub Zeman 
 
 
Otevírací doba knihovny 
 
Středa 15:00 - 18:00 
Zodpovědná osoba: Anna Cvachová 
 
Pokud budete mít námět nebo připomínky k vydavatelům občasníku, kontaktujte nás na e
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VELIKONOČNÍ TURNAJ V MARIÁŠI 
Velikonoční neděle opět patřila příznivcům mariáše. Letošního turnaje se zúčastnilo šestnáct vyznavačů této karetní 

Nechyběli karbaníci ze Sudoměřic u Bechyně, z Bežerovic a z Radětic. Každoročně tuto akci 
h horách Jiří Švejda.  Ten si nakonec odvezl pěkné druhé místo. Jan Hána si letos oproti loňskému 

to. Vítězství obhájil Jan Kovář. 

CYKLOVÝLET PŘES RATAJE 
minulém čísle jsme vás informovali o plánované akci objet na kole všechny Rataje v 

se vydají čtyři cyklisté a jeden motorizovaný doprovod. Odjezd 
ranních hodinách a návrat v úterý 8. května odpoledne. Na obecních in

vám budou poskytovány live informace o průběhu celé akce. 

ZMĚNA SVOZU ODPADU 
 2018 do 29.9. 2018 bude provádět svoz domovního odpadu v

katastru naší obce bude prováděn svoz takto: Čtvrtek – sudý týden. 

Roman Šafránek  tel: 724 468 944 
František Burian ml.  tel: 732 259 325 
Markéta Burianová  tel: 723 458 754 
Ing. Jakub Zeman  tel: 775 399 311 

 

Pokud budete mít námět nebo připomínky k vydavatelům občasníku, kontaktujte nás na e-

Velikonoční neděle opět patřila příznivcům mariáše. Letošního turnaje se zúčastnilo šestnáct vyznavačů této karetní 
Radětic. Každoročně tuto akci nevynechá ani horal 

Ten si nakonec odvezl pěkné druhé místo. Jan Hána si letos oproti loňskému 

 republice. Navštívit Rataje a 
se vydají čtyři cyklisté a jeden motorizovaný doprovod. Odjezd je naplánován 

Na obecních internetových stránkách 

2018 bude provádět svoz domovního odpadu v letním režimu. 

-mailu posta@ratajeobec.cz 


